
Cumhuriyet Universitesi'nden TT'ye ve Ulakbim'e eleştiri 
Aslı EVREN 

SİVAS - Sivas Cumhuriyet Üniversi
tesi bilgi işlem çalışmalarında bü
rokrasiden yana dertli. 990 akade
mik personel ve 11 bin öğrencisi bu
lunan üniversitenin çeşitli birimle-

rinde 500 civarında PC bulunuyor. 
Bu PC'lerde Unix, Linux, Windows 
NT, Windows 95 ve Novell işletim 
sistemleri kullanılıyor. 

1ki uzman ile 17 projeye imza atan Bilgi 
İşlem Dairesi, bürokrasiden yana dertli 

Bilgi İşlem Daire Başkanı Murat 
Bozbıyık yaptığı açıklamada Bilgi İş

lem Dairesi'nin 1987 yılında kurul-
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duğunu ve Avrupa Akademik Ku
rumlar Ağı'na bağlandığını belirtti. 
1994 yılı Ağustos ayında 9.6 Kbps 
hızla Internet'e bağlanan dairenin bu 
hızını 14.4 Kbps'e çıkardığını ancak 
bu hızın şu anda yetersiz kaldığını 
belirten Bozbıyık, tüm fakülte, yük
sek okul ve enstitüleri Internet'e 
bağladıklarını, l 998'de ilçelerdeki 
yüksek okulları da lnternet'e bağla
yacaklarını söyledi. 

Eski iç yapıda her 1 70 metreye 
bir repeater konmuş, bu da hızı dü
şürmüş. Yeni yapı ile değişimi hasta
neden başlattıklarını kaydeden Boz
bıyık, öncelikle bilgi işlem dairesine 
bir anahtar koyduklarını yakında da 
bir yönlendirici koyacaklarını; sis
temde ortada bir anahtar, dokuz adet 
de birleşim yeri olacağını belirtti. 

1998'de projeler çok 
Türk Telekom ile yaptıkları görüşme 
sonucu fiber kablo, frame relay veya 
radyolink bağlantı kurulması üze
rinde tartıştıklarını ve sonuç olarak 
ocak ayında 2 MB'lık bir radyolink 
kurulmasına karar verdiklerini söy
leyen Bozbıyık taşrada bir okul ol
manın verdiği güçlükler konusunda 
ise şunları söyledi: 

"Yetişmiş insan bulmak çok güç. 
Büyük şehirlerden eğitmen getirte
mediğimize göre en azından görüntü 

. ile ders verme imkanını sağlamamız 
lazım. Bu yüzden ATM teknolojisini 
1998'de uygulamayı planlıyoruz. Ay
nca 420 milyon liraya Bilkent'ten al
dığımız kütüphane programını da 
geliştirmeyi düşünüyoruz . 
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adet proje ürettiklerini belirten Boz
bıyık bu projelerin; öğrenci işleri , 

personel, ayniyat, beden eğitimi ve 
spor, bütçe, optik okuyuculu sınav 
değerlendirmesi gibi üniversite içi 
programların geliştirmesini içerdiği

ni söyledi. 

Hastane otomasyonu 
Bozbıyık, üniversite içindeki en bü
yük projenin Hastane Otomasyonu 
Projesi olduğunu belirterek bu ko
nuda şu bilgileri verdi: 

"Hastane için önce bir fizibilite 
çalışması yapıldı. Intemet'ten yurt
dışındaki hastane sistemleri araştı
rıldı. Şu anda uygulanan sistem se
çildi. Önce şartnamesi hazırlandı , 

1997 yılı bütçesinden 70 milyar lira 
hastaneye ayrıldı. Pazarlık usulüyle 
hastane donanımı, yazılımı ve ağ 

ihalesi 66 milyara verildi ve 130 kul
lanıcılı bir tam otomasyon gerçek
leştirildi. Buradan hastaneye kablo 
çektik. İçeriye üç adet dağıtım mer
kezi koyduk. Yazılımları Sevgi Gru
bu Bilgi Yönetim Sistemleri, donanı
mı da Meteksan sağladı. Bu sistemde 
iki sunucu, bir tane Clariion RaidS 
dizimiz var. Bu şu anda hiç bir üni
versitede yok." 

Ulakbim'e eleştiri 
Ulakbim'e maddi olanakların ve za
manın kısıtlı olmasından dolayı gi
demediklerini belirten Bozbıyık şun
ları söylüyor: . 

"Günlük 900 bin lira harcırahla 
hiç bir şey yapamazsınız. lşlerimiz 

de son derece yoğun. Ben olsam tüm 
üniversiteleri bölge bölge ihale eder-

dim. Türk Telekom'daki (TT) arka
daşlar da bu işe yabancı. Altyapı için 
4 aydır uğraşıyoruz. Ulakbim'in çok 
hantal bir yapısı var. Biz yazımızı 
yazdık halen cevap bekliyoruz. lç 
Anadolu'da bir çok üniversite var. 
Büyük illerde eleman bulunuyor 
ama burada bulamıyoruz. Bu politi
kayla taşra okullarına yetişmiş ele
man bulunmaz. İşten anlamayan ki
şileri getirseniz yapılan yatırımlara 
yazık olur. Burası iki uzmanla bu ha
le geldi ama böyle devam etmemeli. 
Hızımız çok düşük, bunu TT mutlak 
surette halletmek durumunda. En 
azından görüntü bağlantısı sağlan

malı, bunun için ATM teknolojisi 
yeterli. Para sorun değil ama bürok
rasi çalışmıyor. llgi bekliyoruz." 

Bozbıyık öte yandan şu mesajını 

da iletmemizi is tiyor: "Üniversiteler 
hür düşünen yaratıcı insanların ye
tiştiği , 24 saat ışığının yandığı yerler 
olmalı. Bunun için biz de gerekiyor
sa sabahlara kadar çalışalım ama 
sektör de buna sahip çıkmalı. Üni
versiteler yaptıkları projeleri birbir
lerine versinler. Bu politikalar değiş
mediği sürece KİTieri kapadığımız 

gibi üniversitelere de yazık olur. " 


